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Mødedato: 18. september 2023 
Mødested: Frokoststuen, Nygard-bygningen 
Mødeemne: Uddannelsesnævnsmøde Medievidenskab og Journalistik 
 
Deltagere:  
Studentermedlemmer: Erik Bøye Davidsen (UN-næstforperson og SN-repræsen-
tant) og Adele Odderskov Wegner.  
 
VIP-medlemmer: Teke Jacob Ngomba (SN-repræsentant), Hanne Bruun, Pia Maj-
britt Jensen (UN-forperson) og Jakob Isak Nielsen. 
 
Observatører: Fagkoordinator Mathias Bonde, Fagkoordinator Kirsten Frandsen, 
Fagkoordinator Janne Nielsen, Anne Marit Waade (afdelingsleder), Freja Molme 
(studenterstudievejleder) og Sine Gyde Meler (SNUK, referent). 
 
Fraværende: Morten Brænder (Centerleder CJU) Cecilie Højlund Simonsen, 
Christina Lindgren Christensen, Charlotte Rosenvinge Jensen 
 
 
 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden og opfølgning på referat fra seneste møde 

(5 min) 

Pia Majbritt Jensen (PMJ) indledte mødet med at orientere om, at rækkefølgen af 

punkt 5 og 6 på dagsorden byttes om, UN godkendte derefter dagsordenen til dagens 

møde. 

 

Sine Gyde Meler (SGM) fulgte op på referatet fra UN-mødet d.  23. august 2023, med 

en orientering om at fagbeskrivelsen for valgfag på MA Journalism, Media and Globa-

lisation bliver sendt rundt til skriftlig godkendelse efter mødet.  

 

2. De studerendes punkt (10 min) 

Der var intet til punktet udover orientering om valg, se punkt 7. 

 

3. Studievejledningens punkt (10 min) 

Studievejledningen fortalte at der er relativt stille ift. henvendelser fra studerende.  

Der er afholdt semestermøde på BA-årgangen, hvor der var et stort fremmøde. 

Derudover er der afholdt intromøde for kandidatuddannelserne for både Journalistik 

og Medievidenskab. Studievejledningen forsøger som et nyt tiltag at opsøge stude-

rende inden informationsmøder mhp. at informere om emner og indhold på møderne, 

og forhåbentlig tiltrække flere studerende.  

 

Der var forslag fra UN om at tydeliggøre hvad årgangsmøder handler om for de stude-

rende og evt. vise en tidsplan for møderne, så studerende ved hvor meget tid de skal 

afsætte til arrangementerne. AMW forslog at underviserne overvejer, om nogle af de 

møder som studievejledningen afholder skal foregå i undervisningenstiden, forslaget 

drøftes videre i undervisergruppen. 
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4. Orientering om Karriere Space på MedJour (orienteringspunkt) (5 

min) 

 AMW orienterede om det kommende arrangement Karriere Space, der planlægges 

sammen med studievejledningen og planlægges at skulle afholdes på afdelingen i ef-

teråret. Det skal afholdes som en del af næste Advisory board møde, hvor der på første 

del af mødet inviteres studerende (primært kandidatstuderende) til at deltage, her vil 

aftagerne skulle give et kort pitch om projekter/organisation, som de studerende kan 

høre om.  

 

Studerende bakkede om arrangementet og gav udtryk for at når karrierearrangemen-

ter direkte målrettet studerende på Medievidenskab, så er det meget relevant for stu-

derende at deltage. Der vil blive sendt en slide med information om arrangementet 

rundt til underviserne, som kan præsenteres til studerende i undervisningen. 

 

5. Evaluering af studiestart (drøftelsespunkt) (20 min) 

UN evaluerede studiestart og cheftutorerne gæstede UN og gav en status på ugens for-

løb og opsummerende den skriftlige evaluering. Det var overordnet en god uge, med 

engagerede studerende og tutorer. Cheftutorerne gennemgik opmærksompunkter til 

næste års studiestart: 

- Studerende har oplevet at programmet har været lidt for tætpakket og der er 

behov for enten at have flere pauser mellem aktiviteterne, korte ugen ned til 

fire dage eller have et mindre aftenarrangement. 

- It-kurset er altid en udfordring og det skal overvejes om der i stedet laves en 

video med introduktion til IT, som studerende så har mulighed for at se igen, 

når de har brug for informationen. 

 

UN drøftede derefter forslaget om at korte ugen ned og fordele og ulemper ved dette. 

Herunder at introugen skaber et godt socialt bånd, som giver noget ift. det efterføl-

gende studiemiljø, så selvom ugen kan opleves intens for nogle studerende, bringer 

den også studerende sammen. Derudover drøftede UN at der fremover kommer til at 

være en ungdomsårgang, som måske ser anderledes på aktiviteter med alkohol og at 

det må forventes at arrangementer skal tilpasses yderligere fremover.  UN takkede til 

sidst tutorerne for deres store arbejde med studiestarten.  

 

6. Behandling af undervisningsevalueringer fra forårets undervisning 

(drøftelsespunkt) (55 min) 

UN behandlede undervisningsevalueringer fra forårets kurser. Fagkoordinatorerne 

indledte med at kort opsummere punkterne på tværs af fagene og derefter drøftede 

UN-medlemmer evalueringerne.  

 

BA Medievidenskab  

Birgitte Stærmose Madsen opsummerende evalueringer på vegne af Janne Nielsen: 
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• Overordnede positive evalueringer på tværs af fagene. 

• Der skal opmærksomhed på at sikre en sammenhængende struktur fra fore-

læsning til holdundervisning. 

• Der skal være opmærksomhed på overlappende materiale/pensum på tværs af 

fagene. 

• Studerende er glade for cases og holdundervisning.  

• Nogle studerende oplever at de mange engelske begreber og fagterm kan være 

en udfordring og har behov for mere tid til at få dem oversat. 

• Der skal være opmærksomhed på teksttunge slides. 

• Generelt er der flere kommentarer fra studerende omkring 4. semester, hvor 

der er en ubalance i arbejdsbelastningen på fagene – studerende bruger meget 

tid på et fag, som kan gå ud over tidsforbruget på det andet fag.  

 

UN’s kommentarer: 

• Studerende har fremhævet at der skal ses på koordinering ift. arbejdspres, lit-

teratur, skemalægning og casearbejde. Derfor synes udfordringerne på fagene 

primært at handle om, at undervisere skal koordinere yderligere, end at der er 

en skemaudfordring.  

• AMW vil derudover viderebringe til UVAEKA, at der er et ønske om ikke at 

lægge undervisning sent om eftermiddagen i det ene fag og undervisning tid-

ligt næste dag i et andet fag, for at sikre forberedelsestid mellem undervisnin-

gen. 

 

BATV i Film- og medier 

Mathias Bonde opsummerende evalueringerne: 

• Der har været lidt udfordringer med dalende fremmøde over semesteret og en-

gagement fra studerende i nogle af fagene. Det kan handle om prioritering 

mellem tid til fagene. 

• Underviserne på fagene tror at den sociale dynamik kan have spillet en rolle 

ift. det faglige engagement. 

• Der opleves planlægningsmæssige udfordringer med de store hold, eks. ift. 

pladsmangel i lokaler med redigeringsudstyr. 

• Det har fungeret godt med rækken af gæsteforelæsere, men det kræver et ar-

bejde ift. koordinering og at sikre den røde tråd på hele faget.  

 

UN’s kommentarer: 

• UN bemærkede at der er meget positive evalueringer fra de studerende på 

tværs af fagene.  

• UN bemærkede at studerende ingen kommentarer havde til det engelske 

sprog, som på BA-uddannelsen, hvilket måske skyldes at de er længere i deres 

uddannelse.  

 

KA Medievidenskab 
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Kirsten Frandsen opsummerede evalueringerne:  

• KATV ser velfungerende ud. 

• Det præger evalueringerne at det en ny studieordning, hvor mange kommen-

tarer handler om nogle strukturelle udfordringer, som der skal samles op på. 

• Teamstrukturen og rækken af gæsteforelæsere har fungeret godt.  

• Der skal være opmærksomhed på A2-studerende og integrationen af dem. 

• På nogle fag synes undervisere at have haft mange idéer til indholdet og der er 

behov for at have en fælles retning.  

 

UN’s kommentarer: 

• Studerende har oplevet at der ikke har været nok forventningsafstemning ift. 

indholdet af fagets kurser.  

• Der behov for at tale mere sammen om undervisningsformen, fordi der var 

stor forskel i den didaktiske tilgang på et af fagene. Det handler om struktur, 

planlægning og koordinering og ikke indholdet i fagene. 

• Eksamensplanlægningen skal koordineres bedre mellem de to fag på 2. seme-

ster også ift. A2-studerende. 

• Der har været nogle grove kommentarer i en af evalueringer og UN opfordrede 

til at det skal kommunikeres tilbage til studerende at det ikke er acceptabelt. 

Evalueringerne bør være konstruktive, handle om undervisningen og ikke 

være personlige.  

 

BATV Journalistik formidling  

KA Journalistik 

MA Journalism, Media and Globalisation  

Teke Jacob Ngomba opsummerede evalueringerne: 

• Overordnet positive evalueringer, hvor bl.a. forventningsafstemningen med 

studerende i begyndelse af kurserne har fungeret godt. 

• Studerende har været glade for at ikke-vestlig litteratur er inkluderet i pen-

sum.  

• Studerende oplever at det ikke er givende med studenteroplæg i undervisnin-

gen, det bør drøftes, hvordan det kan gøres på en måde så det opleves mere gi-

vende.  

• Koordinering med AU og DMJX er fortsat en udfordring, som forsøges løst i 

den igangværende studieordningsrevision.  

• Studerende på KA Journalistik er forvirrede ift. hvordan deres bacheloruddan-

nelse og faglighed skal inddrages i deres eksamensopgaver, fordi der i studie-

ordningen står at de skal inddrage deres BA-faglighed, men der er forskellig 

forståelse på hhv. DMJX og AU af hvordan det gøres.  

 

UN’s kommentarer  



 

 
Referat 
 

 

 

Side 5/6 

• UN drøftede at det er vigtigt at der findes en fælles forståelse af hvordan stu-

derende skal inddrage deres bacheloruddannelsen på KA Journalistik. Forvir-

ring opstår allerede ved optagelsen på uddannelsen.  

• TJN går videre til Morten Brænder ift. en videre drøftelse af emnet.  

 

UN ser gerne at AMW i sammenfatningen der sendes til studieleder spørges ind til, 

hvordan ledelsen ser at underviserne skal forsøge at øge svarprocenten, da systemet 

gør det svært for underviser, at gøre noget aktivt for at øge den. 

 

Næste skridt:  

Afdelingsleder skal sende evalueringsrapporten til studieleder på IKK Lars Kiel Bertel-

sen på studieleder@cc.au.dk senest 4. oktober 2023. Studieleder sender efter gen-

nemsyn rapporterne videre til behandling i studienævnet.  

 

7. Valg på AU (drøftelses- og beslutningspunkt) (5 min) 

UN blev orienteret om valg på AU i efteråret 2023. Både studerende og VIP er på valg. 

Studerende er på valg hvert år, hvor VIP vælges for en 3-årig periode (denne gang væl-

ges VIP til perioden 2024-2027). Valget forventes at blive afholdt 13.-16. november 

2023, hvor opstillingen af valglisterne foregår i starten af oktober 2023. Se mere info 

om valget via linket.     

 

Instituttet har besluttet, at der fortsat skal være 4 VIP- og 4 studenterrepræsentanter i 

UN for Medievidenskab og Journalistik i valgperioden 2024-2027. Der skal derfor som 

minimum listes 4 repræsentanter på hver opstillingsliste (der opfordres dog til at op-

stille flere (op til 10), for at have suppleanter til både SN og UN). Valget er til SN og 

opstillingslisten indeholder derfor SN-repræsentanter og –suppleanter. UN-medlem-

mer vælges ud fra listen ved det konstituerende møde i det nye UN. SN-medlemmerne 

skal være medlem af UN.  

 

Erik Bøye Davidsen (EBD) orienterede om at de studerende deltager i undervisning på 

tværs af årgangene mhp. at informere om og rekruttere til UN. PMJ spørger rundt 

blandt undervisere mhp. rekruttering. 

 

Beslutning: 

UN besluttede at EBD er ansvarlig for opstillingslisten for studerende og PMJ er an-

svarlig for opstillingslisten for VIP.  

 

8. Orientering om studieordningsændringer der er publiceret 01.09.23 

(5 min) 

UN blev orienteret om de studieordningsændringer, der er trådt i kraft pr. 01.09.23 for 

UNs egne studieordninger, og at ændringerne der er foretaget ifm. projektet om fjer-

mailto:studieleder@cc.au.dk
https://medarbejdere.au.dk/strategi/universitetsvalg/
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nelse af forudsætningskrav. Derudover blev UN orienteres om generelle studieord-

ningsændringer der er trådt i kraft pr. 01.09. de konkrete ændringer kan ses i nyheds-

brevet fra Arts Studier. 

 

9. Meddelelser/Nyt fra (5 min) 

9.1 Meddelelser / nyt fra afdelingsleder/undervisere/fagudvalg 

AMW orienterede om at: 

- Der har været en rolig studiestart i år.  

- Undervisningsplanlægningen for 2024 er i gang og der er modtaget en forelø-

big plan. 

- Drøftelser af kandidatreformen er i gang på fakultetsniveau  

- Studerende Christina Lindgren Christensen har meldt sig som deltager i ar-

bejdsgruppen om de nye bygninger på Katrinebjerg 

- Der er afholdt møde med den nye mentorgruppe og der er positive tilbagemel-

dinger. 

9.2 Meddelelser / nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 

Dagsorden og referater fra SN’s møder kan findes her 

 

TJN orienterede om punkter fra sidste SN-møde: 

- Censorårsrapporterne blev behandlet og herunder alignment i evalueringsrap-

porterne på tværs af instituttet. 

- Udkast til studiediagrammer i nye studieordninger blev behandlet 

- Chat GPT-arbejdsgruppen er stadig i gang og der er endnu ikke fastligt ret-

ningslinjer på området.  

- Stillingen som studieleder for IKK er oppe. 

 

9.3 Meddelelser/nyt fra de studerende 

9.4 Meddelelser / nyt fra studievejledere 

9.5 Meddelelser / nyt fra Arts studier 

9.5.1 Nyhedsbrev fra Arts studier 

Nyhedsbrevet findes online på underviserportalen. 

 

10. Forslag til kommende møder  

10.1 Forslag til kommende UN-møder 

• Hvordan integreres arrangementer/workshops i undervisningen. 

10.2 Forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 

 

11. Evt. 

Intet til punktet. 
 
 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/arts/aktuelt/single-nyhed/artikel/aendringer-i-studieordninger-pr-1-september-2023
https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/arts/aktuelt/single-nyhed/artikel/aendringer-i-studieordninger-pr-1-september-2023
https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/kontakt/udvalgognaevn/studienaevn/kommunikation-og-kultur
https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/nyhedsbrev-fra-arts-studier/

